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اخبار کوتاه 

رئیس اتحادیه مشاوران املاک تاکید کرد که تغییر قیمت های 
اخیر کالاهای اساسی تاثیری بر بازار مسکن نخواهد داشت. 

مصطفی قلی خسروی اظهار کرد: بازار مسکن از پارامترهایی مثل تورم عمومی، 
بازارهای موازی، میزان تولید مسکن، هزینه ساخت، تورم نهاده های ساختمانی و 
نرخ دستمزد تاثیر می گیرد و تغییرات اخیر قیمت کالاهای اساسی و خوراکی تاثیر 

چندانی بر این بازار ندارد.
وی افزود: اگر تغییر قیمت کالاهایی مثل روغن، لبنیات و ماکارونی تاثیر زیادی بر 
شاخص تورم ایجاد کند ممکن است تا حدود اندکی بر بازار مسکن اثر گذار باشد اما 

همانطور که گفتم رشد قیمت سنگین ایجاد نخواهد کرد.
خسروی با بیان این که مشاوران املاک نقشی در نوسانات قیمت مسکن ندارند 
گفت: طبیعی است که پایین آمدن قیمت خانه منجر به رونق شغل واسطه های 

بازار املاک می شود، بنابراین ما همواره طرفدار ارزان شدن مسکن هستیم.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به صحبتهای برخی نمایندگان مجلس 
مبنی بر نقش مشاوران املاک بر افزایش قیمت مسکن گفت: نمی دانم چه دلیلی 
دارد که برخی آقایان دائم بر یک تحلیل اشتباه اصرار می کنند و کم کاری خودشان 
را به گردن مشاور املاک می اندازند.   خسروی تاکید کرد: ما طبق قانون نظام 
صنفی، مجری قوانین هستیم. بارها گفته ایم که این قانون برای صنف املاک 
حداقل هفت ایراد دارد که باید اصلاح شود. قانون را اصلاح نمی کنند بعد هرجا 

کم می آورند از مشاوران املاک مایه می گذارند.
وی اظهار کرد: یکی از نمایندگان عضو کمیسیون عمران مجلس اخیراً بیان 
کرده  که هیات مدیره اتحادیه املاک که خودشان بنگاه دار هستند نمی توانند 
بنگاه داران را کنترل کنند. آخر مگر می شود از صنوف دیگر برای اتحادیه املاک 
استفاده کرد؟ طبق ماده ۷ قانون نظام صنفی، اتحادیه شخصیتی حقوقی است که 
از افراد یک یا چند صنف که دارای فعالیت یکسان یا مشابه اند، برای انجام دادن 

وظایف و مسؤولیت های مقرر در این قانون تشکیل می گردد.
رئیس اتحادیه مشاوران املاک تصریح کرد: تعجب می کنم فردی از قوه مقننه 
که وظیفه اصلی اش قانونگذاری است نسبت به قوانین مرتبط با کمیسیونی که 

در آن عضویت دارد بی اطلاع است.خسروی همچنین درباره آخرین وضعیت بازار 
مسکن گفت: بحمدالله ثباتی که از حدود یک سال گذشته در بازار ایجاد شده 
همچنان وجود دارد و قیمت مسکن در اردیبهشت تغییر چندانی نداشت. تا حدودی 
نگران بازار اجاره هستیم. به مشاوران املاک توصیه می کنیم با نزدیک شدن به 

پیک جابجایی از چانه زنی با مالکان برای کاهش نرخ اجاره بها غافل نشوند.
وی بیان کرد: در شرایط فعلی که کشور درگیر جنگ اقتصادی با دشمنان قسم 
خورده نظام است، باید هرکس در هر شغلی تلاش کند تا اوضاع زندگی مردم 
بهتر شود. ما اعتقاد داریم باید هوای اقشار ضعیف را داشته باشیم. کاری که ما 
می توانیم بکنیم این است که به مالکان توصیه رعایت انصاف و رافت اسلامی را 
داشته باشند. البته دولت سقف افزایش اجاره بها را در شهر تهران ۲۵ درصد اعلام 
کرده که ما نیز در انعقاد قراردادها باید این مسئله را به موجران و مستاجران گوشزد 

کنیم. انعقاد قراردادهای بالاتر از سقف تعیین شده ممنوع است.

بازار مسکن به کدام سو خواهد رفت؟
رئیس اتحادیه مشاوران املاک

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: گروه های پاســخگویی 
وزارت مردم به صورت شــبانه روزی پاسخگوی درخواست ها 
و ســوالات خانوارها درباره عدالت بخشی به پرداخت یارانه ها 

هستند. 
»حجت الله عبدالملکی« درخصوص بازدید روز گذشته »محمد مخبر« معاون 
اول رئیس جمهور از ســامانه تلفنی رسیدگی به شکایات و سوالات مردمی در 
اجرای طرح »مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها«، اظهار داشت: اجرای 
این طرح ملی ســوالات و دغدغه هایی را برای مردم به وجود آورد که نیازمند 

شفاف سازی و همراهی همه جانبه است.
وی افزود: عدالت در توزیع یارانه ها و کاهش فاصله طبقاتی مورد تاکید رئیس 

جمهور است که تلاش می شود این مهم محقق شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به آثار مثبت اجرای این طرح برای اقشار 
و دهک های پایین جامعه، ادامه داد: پس از اجرای این طرح »ضریب جینی« در 

کشور وضعیت مناسبی پیدا می کند و شاخص های اقتصادی بهبود می یابد.
عبدالملکی بیان داشــت: همزمان با پرداخت این یارانه برای مردم، تیم های 

پاسخگویی به سوالات مردم در سامانه تلفنی مستقر شدند.
وی بر به روز رسانی و پشتیبانی از سامانه تاکید کرد و گفت: در چهار روز اجرای 
طرح ۲ میلیون تماس و مراجعه به سایت انجام شده و اعتراضات یک میلیون و 

۵۰ هزار نفر ثبت شده که در حال بررسی است.
در جریان این بازدید معاون اول رئیس جمهور و وزیر رفاه ضمن گفت و گوی 
صمیمی و قدردانی از زحمات اپراتورهای سامانه های تلفنی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی، به تماس تلفنی چند نفر از هموطنان که با این سامانه تلفنی تماس 
گرفته بودند، درخصوص طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها پاسخ دادند.
افراد می توانند برای ثبت شــکایت ها به سایت حمایت معیشتی به آدرس 
https://hemayat.mcls.gov.ir و تلفــن گویــای ۰۹۲۰۰۰۰۶۳۶۹ 

مراجعه کنند.

نماینده ویژه وزیر جهاد کشاورزی در استان گلستان گفت: تامین 
نهاده مورد نیاز تولید و کالاهای اساســی صورت گرفته و هیچ 
دغدغه ای در تامین مرغ و تخم مرغ مورد نیاز کشور در ماه های 

آینده نخواهیم داشت.
به گزارش مه، عباس پاپی زاده رئیس سازمان امور عشایر و نماینده ویژه وزیر 
جهاد کشاورزی در استان گلستان اظهار داشت: با توجه به اینکه طرح مردمی سازی 
یارانه ها با دستور رئیس جمهور در حال اجرا است از ماه های گذشته برنامه ریزی 
خوبی در تولید و تأمین کالاهای اساسی بخصوص در تأمین مرغ و تخم مرغ مورد 

نیاز کشور، تأمین نهاده بسیار مناسبی انجام شده است.وی افزود: جوجه ریزی که 
برای تولید ماه های آینده لازم است به اندازه کافی انجام شده با این پیش بینی که 

بتوانیم ۳۰ درصد بیشتر از نیاز کشور تولید را انجام دهیم.
پاپی زاده خاطرنشان کرد: این تولید تاکنون محقق شده و در ماه های آینده نیز رو 
به افزایش خواهد بود و هیچ دغدغه ای در تأمین مرغ و تخم مرغ مورد نیاز کشور 
نخواهیم داشت.نماینده ویژه وزیر جهاد کشاورزی و رئیس سازمان امور عشایر 
ایران همچنین به تأمین کالاهای اساسی مورد نیاز استان گلستان به خصوص 
روغن مصرفی مردم اشاره کرد و گفت: با توجه به اینکه کل نیاز استان گلستان دو 
هزار و ۴۰۰ تن است، با دستور وزیر جهاد کشاورزی ۴۰۰ تن بیش از نیاز استان 
یعنی دو هزار و ۸۰۰ تن نهاده مورد نیاز تأمین شده است.وی افزود: این نهاده ها به 
زودی در اختیار کارخانه های تسویه روغن استان قرار خواهد گرفت و یک ذخیره 

مناسبی علاوه بر نیاز مردم برای روغن خوراکی تأمین خواهیم کرد.
استاندار گلستان نیز با بیان اینکه در حوزه ذخیره کالاهای استراتژیک هیچ جای 
نگرانی نیست، اظهار داشت: به اندازه کافی کالاهایی که مشمول این طرح هستند 
در اســتان وجود دارد و هیچ کمبودی در حوزه کالاهای اساسی مورد نیاز استان 
نداریم.علی محمد زنگانه با بیان اینکه این اصلاح اساسی در نظام اقتصادی کشور 
باید زودتر از این اتفاق می افتاد، اظهار امیدواری کرد با همراهی مردم عزیز این 

طرح به شکل هرچه بهتر اجرا شود.

عبدالملکی تاکید کرد: نماینده ویژه وزیر جهاد کشاورزی در استان گلستان:

 اهتمام شبانه روزی »وزارت مردم«
 برای پاسخ به سوالات یارانه ای خانوارها 

 هیچ دغدغه ای در تامین مرغ و تخم مرغ 
مورد نیاز کشور نداریم

عرضه کالاهای اساسی با قیمت های جدید
رئیس اتحادیه کشوری فروشگاه های زنجیره ای با بیان اینکه از دیروز ارسال 
بار با قیمت های جدید به فروشگاه ها آغاز شده است، گفت: در حال حاضر 

کل محصولات روغن با قیمت های جدید عرضه می شود.
منصور عالی پور در مورد وضعیت عرضه کالاهای اساسی، اظهار کرد: در حال حاضر هیچ 
مشکلی در تأمین کالاهای اساسی نداریم و انبار فروشگاه ها پر است و در سطح فروش، کالاهای 

اساسی در دسترس مردم قرار دارد.
رئیس اتحادیه کشوری فروشگاه های زنجیره ای افزود: تولیدکنندگان وضعیت تزریق کالا به 
فروشگاه ها را به روال طبیعی بازگردانده اند، از این رو در سطح عرضه، کمبودی نداریم و مردم 
بدانند که هیچ گونه کمبودی وجود ندارد.وی ادامه داد: از چهارشنبه که قیمت های جدید اعلام 
شد، کارخانجات تولیدی قیمت های جدید را اعمال کردند و از دیروز ارسال بار به فروشگاه ها آغاز 

شده که این کالاها به مرور به سطح فروش می رسد.
دیگر روغن با قیمت قبلی نداریم

عالی پور گفت: در حال حاضر کل محصولات روغن با قیمت های جدید عرضه می شود و 
دیگر روغن با قیمت قبلی نداریم.رئیس اتحادیه کشوری فروشگاه های زنجیره ای اظهار کرد: 
تخم مرغ و مرغ هم تا پنجشنبه با قیمت قبل عرضه می شد و از دیروز با قیمت های جدید در 

حال عرضه است. همچنین سهمیه های مرغ منجمد تأیید شده و در حال تحویل است.
وی در مورد وضعیت تقاضا، گفت: چهارشــنبه و پنج شنبه به دلیل اعلام تغییر قیمت ها و 
اینکه در انبار فروشگاه ها، کالاها با قیمت های قبلی وجود داشت، شاهد شلوغی و ازدحام بودیم 
که برخی نیاز به خرید داشتند و برخی هم بیش از نیاز خرید کردند. اما از دیروز عصر و امروز 
که تقریباً کالاها با قیمت های جدید در حال عرضه است، وضعیت عادی شده است و ازدحام 

خاصی وجود ندارد.

مسئول کمیته فراوری شورای ملی زعفران ایران؛
صادرات زعفران به کمتر از نصف رسید

مسئول کمیته فراوری شــورای ملی زعفران ایران از کاهش ۶۰ درصدی 
صادرات زعفران در فروردین ماه امسال نسبت به ماه مشابه سال گذشته 
خبر داد و گفت: خروج پیاز زغفران از کشور به صورت رسمی و قاچاق، تخلف 
در زعفران های صادراتی ، نوسان در قیمت، تعهد ارزی، افزایش تعرفه های 
صادراتی تا چند برابر و افزایش تعداد کشورهای رقیب از اصلی ترین دلایل 

کاهش صادرات زعفران به کمتر از نصف است.
به گزارش اقتصاد آنلاین، علی حسینی، مسئول کمیته فراوری شورای ملی زعفران ایران، در 
گفتگو با اقتصاد آنلاین با اشاره به گزارش مرکز مطالعات بازار زعفران، افزود: این مرکز علاوه 
بر تائید کاهش ۶۰ درصدی صادرات زعفران در فروردین ماه امسال نسبت به ماه مشابه سال 

گذشته از افت قابل توجه ارزش دلاری صادرات این محصول نیز خبر داده است.
وی ادامه داد: میزان صادرات زعفران در فرودین ماه سالجاری معادل ۶ هزار و ۵۱۷ کیلوگرم 
بــه ارزش ۸ میلیون و ۲۰۹ هزار و ۶۴۴ دلار بوده  که کمتر از نصف حجم صادراتی فرودین 

ماه گذشته است.
حسینی با تاکید بر اینکه دلایل متعددی برای کاهش چشمگیر صادرات این محصول مطرح 
است، اظهار کرد: خروج پیاز زعفران از کشور به صورت رسمی و قاچاق از جمله اصلی ترین این 
دلایل است. چراکه پیاز زعفران ایران به مثابه گنجینه ژنتیکی گیاهی کشور است که به راحتی 
از دست رفته است.وی تصریح کرد: مدت هاست نسبت به قاچاق پیاز زعفران به کشورهای 
همسایه افغانستان و آسیای دور مانند چین هشدار داده ایم اما، توجه ای به آن نشد، همچنین 
مواردی داشته ایم که به پیاز زعفران به صورت رسمی اجازه خروج داده شده و نمونه آن ایجاد 

گلخانه تولید زعفرانی ایرانی در کشور قطر بود که با حضور سفیر ایران انجام شد.
به گفته حسینی؛ خروج پیاز زعفران از کشور فرصتی شده است تا کشورهای بیشتری در تولید 

این محصول ارزشمند رقیب ما شوند.
وی همچنین افزایش تخلف در زعفران های صادراتی توسط تاجرنماها را دیگر دلیل افت 
صادرات عنوان کرد و افزود: شاهد آن هستیم که افرادی وارد بازار صادرات زعفران شده اند که 
سابقه ای در این حوزه ندارند و برای سود بیشتر دست به اختلاط زعفران بی کیفت با زعفران 
های کیفی می زنند و با این تخلف، اعتبار چندصد ساله این محصول مزیت دار صادراتی ایرانی 
را تضعیف کرده اند.حسینی اظهار کرد: این افراد عامل نوسان قیمت زعفران ایرانی در بازار جهانی 
نیز هستند، آن ها با مدد تخلف در کیفیت، این محصول را ارزان تر از قیمت واقعی آن عرضه 
می کنند و موجب نوسان در قیمت ها می شوند.وی اضافه کرد: این افراد گاها زعفران را به نصف 

قیمت واقعی آن به فروش می رسانند و موجب شکست قیمت ها می شوند.
حسینی با انتقاد از سیاست های ارزی و تعرفه های گمرکی در حوزه صادرات زعفران بخشی از 

کاهش صادرات زعفران را مربوط به این مورد دانست.
وی گفــت: در حال حاضر تعهد ارزی صادرات زعفران یک هزار و ۵۰۰ دلار اســت و نرخ 

تعرفه گمرکی آن نیز ۲ تا ۳ برابر افزایش داشته است که موانعی برای توسعه صادارت هستند.
حسینی معتقد است، با روند کنونی، ایران جایگاه خود را به عنوان کشور تاثیر گذار در بازار جهانی 

زعفران از دست خواهد داد.
مسئول کمیته فراوری شورای ملی زعفران ایران، بهبود بسته بندی برای بازار پسندی بیشتر، 
فرآوری زعفران و تولید محصولات جانبی، ایجاد و گســترش شــبکه توزیع در جهان را از 

راهکارهای برشمرد که می تواند جایگاه زعفران ایرانی را در بازار جهانی تثبیت کند.
حسینی زعفران را گیاهی با ویژگی های خاص و مناسب برای توسعه کشت با توجه به تشدید 
خشکسالی در کشور عنوان کرد به شرط آنکه، توسعه بازار مصرف آن نیز در نظر گرفته شود، در 

غیر این صورت توسعه تولید آن به زیان خواهد بود.

اینفوگراف

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
ورود بی رویه اجناس بنجل و بی کیفیت به کشور 
را موجب تعطیلی فرصتهای شغلی و از بین رفتن 
امنیت شغلی کارگران دانســت و گفت: اگر می 
خواهیم کالای مرغوب دست مصرف کننده برسد 
باید هم کیفیت کالا و هم انگیزه کار در نیروی کار 

را بالا ببریم. 
هادی ابوی ، درباره واردات بی رویه که به تعطیلی فرصتهای 
شغلی در کشور منجر می شود، ابراز عقیده کرد و گفت: شکی 
نیست که مردم دوست دارند جنس ایرانی بخرند منتها خرید 

کالای ایرانی شرط دارد و شرطش این است که کیفیت آن را 
بالا ببریم. ما نمی توانیم به مردم بگوییم جنس خارجی نخرند 
و فقط کالای داخلی خریداری کنند در حالی که جنس تولید 

خودمان از کیفیت و مرغوبیت لازم برخوردار نباشد.
وی ادامه داد: کیفیت کالا از کجا نشأت می گیرد؟ از کارگری 
که برای تولید آن وقت می گذارد ولی کارگر با قرارداد سه ماهه 
رغبتی به کار در مجموعه نشــان نمی دهد. اگر می خواهیم 
کالای مرغوب دســت مصرف کننده برسد باید هم کیفیت 
کالا و هــم انگیزه کار در نیــروی کار را بالا ببریم تا به بیکار 
شدن و قراردادی که قرار است خاتمه یابد، فکر نکند.دبیرکل 

کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با بیان اینکه باید انگیزه 
تولید با کیفیت را در تولیدکنندگان ایجاد کنیم، افزود:هزینه تولید 
محصولات اعم از مواد غذایی تا لوازم خانگی افزایش دارد هر 
چند که با توجه به شرایط اقتصادی موجود، پیش بینی می شود 
تغییراتی در بحث کیفیت کالا ایجاد شود ولی اگر به تولیدکننده 
بگوییم تنها کالا تولید و به بازار عرضه کند و هیچ نظارتی بر 
کیفیت آن صورت نگیرد طبیعی است که محصول تولیدی در 
بازار از سوی مصرف کننده خریداری نشود.ابوی تاکید کرد: در 
هیچ کجای دنیا حتی آمریکا، کالای اساسی در اختیار فقط تولید 
کننده نیست بلکه همه در اختیار دولت است و میزان توزیع و 

انبار آن هم مشــخص است ولی متاسفانه بعضا به دلیل نگاه 
سودآوری و وجود شبکه های دلالی در کشور از کیفیت کالا زده 
می شود که بی میلی مصرف کنندگان داخلی برای خرید آن را 
به دنبال دارد و از آن طرف اجناس بنجول و بی کیفیت به راحتی 
وارد کشور می شود و موجب تعطیلی فرصتهای شغلی و از بین 
رفتن امنیت شغلی کارگران می شود. ابوی گفت: واردات بی 
رویه محصولات آرایشی و بهداشتی فاسد به کشور، سلامت و 
جان انسان ها را به خطر می اندازد، درحالیکه اگر تولیدکننده ایرانی 
بخواهد جنس درجه یک در حوزه بهداشتی و آرایشی تولید کند، 

توجیه ندارد چون قیمت تمام شده آن از فروشش بالاتر است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه در سیاست خارجی کشور در 
حوزه تجارت خارجی، صادرات محصولات دانش بنیان در اولویت قرار دارد، 
گفت: این موضوع در گفت وگو با »ریکاردو کابرسیاس« معاون نخست وزیر 

کوبا مورد استقبال قرار گرفت.
به گزارش ایرنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، »سیدرضا فاطمی امین« در حاشیه دیدار 
با معاون نخست وزیر و همچنین وزیر انرژی و معادن کوبا در جمع خبرنگاران افزود: بیش از 
۳۰ زمینه همکاری در حوزه هایی از جمله مس، لوازم خانگی، دارو، تجهیزات پزشکی و غیره 
برای افزایش مراودات تجاری دو کشــور آماده  شده است که در این جلسه مورد بررسی و 

تبادل نظر قرار گرفت.

وی ادامه داد: همچنین مبادلات مالی، چگونگی ارتباط بانک های دو کشور و تهاتر نیز از دیگر 
موضوعات مهمی بود که در خصوص آن ها بحث و تبادل نظر شد.وزیر صنعت، معدن و تجارت 
با اشاره به روابط سیاسی عمیق ایران با کوبا خاطرنشان کرد: در حوزه پزشکی، دارو و تجهیزات 

پزشکی نیز از پیش همکاری های مشترکی انجام شده است.
فاطمی امین بیان داشت: معاون نخست وزیر کوبا از تداوم همکاری های مشترک در حوزه های 
تجهیزات پزشکی، لوازم خانگی، دارو، نفت و گاز و غیره استقبال کرد و می توان کارهای خوبی 
را با این کشور آغاز کرد.وی با اشاره به سفر »ریکاردو کابرسیاس« معاون نخست وزیر کوبا در 
راس هیئتی از مقام های اقتصادی و شرکت های بزرگ کوبایی برای شرکت در هجدهمین 
نشست کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و کوبا، ادامه داد: بازدید از چند نمایشگاه و برگزاری 

جلسات مختلف نیز جزو برنامه های کابرسیاس خواهد بود.وزیر صمت با اعلام این که فهرستی 
از شرکت های دو طرف برای ایجاد ارتباط میان کسب وکارها تدوین شده است، توضیح داد: در 
همه محورهای فعالیت مشترک، شرکت های ایرانی و کوبایی مشخص  شده اند و در چند روز 

آینده برنامه زمان بندی برای تداوم کار تهیه می شود.
فاطمی امین با اشاره به دستاوردهای کوبا در حوزه زیست فناوری، بیان داشت: همکاری های 
مشترکی نیز میان ایران و کوبا در حوزه های زیست فناوری وجود داشته است؛ همچنین ما از 
کوبایی ها برای بازدید از یک نمایشگاه صنایع دانش بنیان دعوت کرده ایم که مورد استقبال 
آن ها قرارگرفته است؛ هیات کوبایی نیز با چند شرکت تجهیزات پزشکی و دارویی دیدار و 

گفت وگو خواهند داشت.

رئیس هیــات مدیره انجمن صنفــی گاوداران 
گفت: قیمت گوشت دام زنده هم به کیلویی ۱۰۴ 
هزارتومان رسیده اســت. در واقع گوشت تمام 
شــده ما از ۸۰ هزار تومان به ۱۰۴ هزار تومان 

رسید.
احمد مقدسی درباره علت گران شدن قیمت شیرخام و اینکه 
قرار بود تغییر قیمتی نداشته باشد به خبرنگار ایلنا گفت: خبر 
گران نشدن افزایش قیمت شیرخام  برای هفته قبل است در 
حالیکه دولت واریزی ما را قطع کرد و نهاده های ما بین ۵ تا ۶ 

برابر افزایش قیمت داشته است.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران درباره اینکه قیمت 
شــیرخام با چه میزان افزایش مواجه بوده، ادامه داد: پیشنهاد 
ما  برای قیمت شیرخام سیزده هزار و پانصد تومان بود که به 
خاطر تعامل مصرف کننده و دولت، ما روی قیمت ۱۲ هزار و 
۷۰۰ تومان توافق و امضا کردیم که متاسفانه ستاد تنظیم بازار 
کشوری این قیمت را  ۱۲ هزارتومان درب دامداری اعلام کرد 

کــه چربی و پروتئین و هزینه حمل هم به این قیمت اضافه 
می شود .مقدســی درباره افزایش قیمت نهاده های دام افزود: 
نهاده های دام شــامل جو از ۱۸۰۰ به ۱۲ هزار تومان رســید 
که حدود ۶ برابر افزایش داشــته است. ذرت ۱۹۰۰ تومانی به 
۱۲ هزار تومان و سویای ۳هزار و ۷۰۰ تومانی به ۱۷ هزار تومان 
رســیده  است. شیرخام هم از ۶۴۰۰ تومان به ۱۲ هزار تومان 

افزایش قیمت یافت.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران درباره تاثیر افزایش 
قیمت نهاده های دام بر گوشت زنده خاطرنشان کرد: بر این 
اساس، قیمت گوشت دام زنده هم به کیلویی ۱۰۴ هزارتومان 
رسیده است. در واقع گوشت تمام شده ما از ۸۰ هزار تومان به 

۱۰۴ هزار تومان رسید.
احمد مقدسی در پایان تاکید کرد: اگر دولت بتواند این نهاده ها 
را با این قیمت تامین کند، قیمت ها ثابت می مانند ولی اگر نتواند 
طبیعتا تولیدکننده نمی تواند با این قیمت هم تولید کند و دوباره 

با افزایش قیمت مواجه خواهیم بود.

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس، گفت: یکی 
از مواردی که هم عقل و منطق و هم تجربه ســایر 
کشورهای پیشــرفته بر آن تاکید دارد بهینه سازی 
مصرف در بخش کشاورزی با استفاده از تجهیزات 

نوین و پیشرفته و اصلاح الگوی کشت می باشد.
احمد مرادی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر ضرورت مدیریت 
صحیح منابع آبی و اصلاح الگوی مصرف در حوزه کشاورزی، بیان 
کرد: امروز ما واقعا نگران نوع مصرف آب در سطح جامعه هستیم؛ 
چه در حوزه شــرب و چه در حوزه کشاورزی دغدغه جدی وجود 
دارد چراکه هر دو حوزه برای مردم و کشــور حیاتی است. تاکید 
ما به دولت و مسئولان مرتبط این حوزه این است که باید نحوه 
مصرف را در این دو حوزه به ویژه در بخش کشــاورزی مدیریت 
کنند.وی در ادامه با بیان اینکه ما نیازمند توسعه کشاورزی در سطح 
کشور هستیم ولی منابع آبی کشور محدود است، اظهار کرد: یکی از 
مواردی که هم عقل و منطق و هم تجربه سایر کشورهای پیشرفته 
بر آن تاکید دارد بهینه سازی مصرف در بخش کشاورزی با استفاده 

از تجهیزات نوین و پیشرفته و اصلاح الگوی کشت است.نماینده 
مردم بندرعباس در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: انتظار 
اســت که وزارت جهاد کشاورزی برای مکانیزه کردن کشاورزی 
در سطح کشور با جدیت گام برداشته و منابع لازم را برای انجام 
این اقدام پیش رو تخصیص دهد. در بحث شرب نیز انتظار می 
رود وزارت نیرو با فرهنگ سازی به سمت مدیریت و بهینه سازی 
مصرف حرکت کند.وی در ادامه تاکید کرد: مردم نیز اگر چهارچوب 
منطقی و عدالت را ملاحظه کنند قطعا در مصرف بهینه همکاری 
خواهند کرد. ما چاره ای جز مدیریت مصرف نداریم. از سوی دیگر 
مکانیزه کردن کشاورزی نقش بسزایی در مدیریت منابع آبی در 
سطح کشور ایفا می کند.مرادی در پایان گفت: در دنیایی که یک 
چهارم آن را آب فراگرفته و ایران نیز از طریق خلیج فارس و دریای 
عمان به این آب های آزاد دسترســی دارد چرا نباید  از این منابع 
استفاده کرد. در برنامه ششم توسعه نیز موضوع شیرین سازی و 
انتقال آب از دریا دیده شــده و انتظار می رود دولت توجه ویژه ای 

به آن داشته باشد.

شرط مردم برای خرید کالای ایرانی

فاطمی امین: صادرات محصولات دانش بنیان در اولویت برنامه های تجارت خارجی است

دام زنده 20 هزار تومان گران تر شد
  مکانیزه کردن کشاورزی نقش بسزایی

 در مدیریت منابع آبی کشور دارد
افزایش ۵ تا ۶ برابری قیمت نهاده ها

قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی گفت: تعبیر 
نادرســتی از کالابرگ الکترونیکی شــده است و 

سخت افزار جدیدی بنام کالابرگ ایجاد نمی شود. 
به گزارش وزارت صنعت، معــدن و تجارت، »محمدصادق 
مفتح« افزود: از زیرساخت های موجود مانند کارت های بانکی 
اســتفاده خواهد شد و در مرحله ای که سامانه تکمیل و اعلام 
شود، افراد مایل به دریافت کالای ارزان، می توانند به مکان های 

مشخص مراجعه کنند.
وی اظهار داشت: از هفته گذشته ستادی در وزارتخانه زیر نظر 
شخص وزیر شکل گرفت و همه مراحل تولید شامل تأمین و 
حمل مــواد اولیه به کارخانه ها و آمادگی کارخانه ها برای تولید 

۲۴ ساعته، به طور کامل برنامه ریزی شد.
وی اعلام کــرد: این موضوع به ویژه در خصوص روغن نباتی 
انجام شده و اکنون روغن به طور گسترده در فروشگاه ها موجود 
است و هر مقدار هم که تقاضای خرید افزایش یابد، آمادگی برای 

تولید و جایگزینی وجود دارد.
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی عنوان کرد: مردم مطمئن 
باشند که کارخانه های تولید روغن به طور ۲۴ ساعته در حال تولید 
بوده و بازار تأمین خواهد شد؛ هیچ کمبودی در مواد اولیه نداریم 

و به تبع آن نیز مشکلی در تولید و عرضه وجود نخواهد داشت.
مفتح ادامه داد: نظام حمل ونقل کشــور نیز آمادگی حمل این 
کالا را دارد و از قبل برنامه ریزی های لازم انجام شــده است و 

محصولات تولیدی به سرعت از کارخانه تا سطح فروش حمل و 
توزیع می شود و مردم می توانند خریداری کنند.

وی تاکید کرد: خریدهای هیجانی در روزهای نخست اجرای 
طرح قابل پیش بینی بود، اما ضرورتی ندارد، زیرا هیچ اختلالی 
در تولید پیش نخواهد آمد و روند تولید و توزیع استمرار خوبی 

خواهد داشت.
قائم مقام وزیر صمت بابیان این که نگرانی ها را در زمان نوسان 
قیمت ها طبیعی می دانیم، تصریح کرد: البته در فاصله خیلی کمی، 
کسانی که کالا ذخیره سازی کرده اند با اطمینان از شرایط بازار، تا 
مدتی در بازار نخواهد بود و از ذخیره خود استفاده خواهند کرد و 
این موضوع باعث می شود که پس ازاین استقبال زیاد از خرید در 

بازار رکود داشته باشیم و فراوانی کالا بیشتر شود.
مفتح یــادآور شــد: ازآنجاکه ایــن حجم از خریــد از قبل 
پیش بینی شده بود، آمادگی کامل برای آن وجود داشت و امیدوار 
هستیم تا حدود سه روز آینده این هیجان فروکش کرده و بازار 

آرامی داشته باشیم.
روغن در همه فروشگاه های زنجیره ای موجود است
وی اضافه کرد: روغن در همه فروشگاه های زنجیره ای موجود 
است، اما با توجه به این که نظام سیستم اصناف، نظام متمرکزی 
نیست، ممکن اســت در یک واحد صنفی روغن نباشد، اما در 
فروشگاه های زنجیره ای که نظام توزیع متمرکز است، روغن 
به طور کامل وجــود دارد؛ در اصناف نیز در صورت اتمام روغن 

به سرعت جایگزینی انجام خواهد شد.
مبلغ یارانه برای جاماندگان محفوظ است

قائم مقــام وزیر صمت در امور بازرگانی در خصوص اعتراض 
نسبت به دهک بندی انجام شده و دریافت نکردن یارانه جدید 
از سوی برخی افراد نیز توضیح داد: با توجه به این که ارزش یارانه 
به علت تورم در سال های گذشته به شدت کاهش پیداکرده بود، 
بخش زیادی از خانواده ها به علت این که فکر می کردند یارانه 
رقم قابل توجهی نیست، تغییرات جدید خود را در حدود سه سال 

گذشته در سامانه درج نکرده اند، اما اکنون که رقم ها اصلاح شده 
و افزایش یافته، کسانی که از این اصلاح اطلاعات عقب مانده اند، 
مشتاق هستند که این کار را انجام دهند، بنابراین فشار زیادی به 

سامانه وارد شده است.
مفتح یادآور شد: به همین علت تا سه ماه آینده امکان ثبت نام 
و ویرایش اطلاعات در سامانه وجود خواهد داشت و مبلغ یارانه 
برای افرادی که اطلاعات آن ها تائید شود از روز اول پرداختی ها، 

محفوظ است.

یارانه جدید به بیش از ۸۵ درصد افراد تعلق می گیرد
وی تأکیــد کرد: این یارانه به بیــش از ۸۵ درصد افراد تعلق 
می گیرد و فقط به کسانی که در گروه ۱۰ درآمدی قرار می گیرند 
مبلغ کمتری پرداخت خواهد شد که تشخیص این دهک نیز 

ملاک هایی دارد.
ظرفیت بازرسی وزارت صمت ۱۰ برابر شد

قائم مقام وزیــر صمت در امور بازرگانــی در مورد نظارت بر 
عرضه کارخانه ها نیز بیان داشت: از پایان هفته گذشته به طور 
ویژه کارخانه ها و شــبکه توزیع مورد بازرسی قرار گرفت و سه 
گروه بازرسی مشترک انجام شد و حجم بازرسی ها ۱۰ برابر شد؛ 
همچنین نمایندگانی برای پایش مستمر عرضه کارخانه ها، مستقر 
شدند تا از کار ۲۴ ساعته آن ها مطمئن شوند و این کار تا زمانی 

که بازار آرامش پیدا کند، ادامه خواهد داشت.
 سامانه ۱۲۴ برای دریافت شکایت های مردمی

 از واحدهای صنفی
مفتح اضافه کرد: مردم می توانند تخلفات گران فروشی در غیر 
از اقلام چهارگانه ای که اصلاحات قیمت روی آن ها انجام شده 
را به سامانه ۱۲۴ گزارش دهند و با سازوکار جدید این سامانه که 
امکان نرم افزاری آن ایجادشده است، شکایات به صورت مستقیم 
از طریق ســامانه سیمبا به تعزیرات حکومتی منتقل می شود، 
ضمن آن که شماره تلفن ۱۲۴ نیز به صورت شبانه روزی شکایات 

را دریافت و رسیدگی خواهد کرد.

قائم مقام وزیر صمت:

سخت افزارجدیدی بنام کالابرگ ایجاد نمی شود
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